
Protokół nr III/10

          z sesji Rady Gminy Gnojno, odbytej w dniu 30 grudnia 2010 roku w sali 
konferencyjnej Urzędu Gminy w Gnojnie.
Sesja trwała od godz. 9.10 do godz. 13.30.
W  sesji  wzięło  udział  14  radnych,  sołtysi  (listy  obecności  -  w  załączeniu),  Wójt 
Gminy, pani Jolanta Stachowicz oraz pracownicy Urzędu.

Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Gminy, pan Piotr Terlecki. Stwierdził 
ponadto,  że  w  sesji  uczestniczy  14  radnych.  Jest  to  liczba  stanowiąca  kworum 
wystarczające do podejmowania prawomocnych uchwał.
Na wniosek radnej, pani Marii Woźniak (wniosek poparli radni: Stanisław Wcisło i 
Władysław  Strózik)  wprowadzono  jednogłośnie  do  porządku  obrad,  stanowiącego 
załącznik  do  protokołu,  punkt  3:  „sprawozdanie  Wójta  Gminy  z  działalności  w 
okresie między sesjami”.
Porządek  obrad  odczytany  przez  przewodniczącego  obrad  został  przyjęty 
jednogłośnie.

Do punktu 2-go.     
 
           Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji.

           Z treścią protokołu nr I/10 z sesji odbytej w dniu 2 grudnia 2010 roku oraz nr 
II/10  z  sesji  odbytej  w  dniu  6  grudnia  2010  roku  zapoznała  zebranych  Barbara 
Czarnecka, podinsp. ds. obsługi rady.
Uwagę do protokołu nr  I/10 wniósł  radny,  pan Kazimierz  Banasik i  stwierdził,  że 
oprócz kwoty 9.293,06 zł poniesionej na zakup kamienia i piasku na boisko do gry w 
piłkę  koszykową  przy  Szkole  Podstawowej  w  Jarząbkach  poniesiono  dodatkowe 
koszty w kwocie 1.200 zł dla ZGK za  prace koparką.
Po uwzględnieniu uwagi, o której mowa wyżej, protokoły nr I/10 i nr II/10 przyjęto 
jednogłośnie.

Do punktu 3-go.

            Wójt  Gminy, pani Jolanta Stachowicz przedstawiła ustną informację o 
działalności w okresie między sesjami; stwierdziła m.in.:
- z dniem 01.04.2011 r.,  pani Maria Gadawska zostanie zatrudniona na stanowisku 
Dyrektora SP ZOZ w Gnojnie;
-  w dniu 03.01.2011 r.  zostanie przeprowadzona rozmowa z  insp.  nadzoru,  panem 
Jerzym Makowskim na temat istniejącego projektu na budowę boiska w Gnojnie oraz 
jego  ewentualnego  przeprojektowania;  w  najbliższych  dniach  zostanie  podpisana 
umowa o dofinansowanie wymienionej inwestycji;
- w dniu wczorajszym, za środki funduszu sołeckiego, została zakupiona działka od 
osoby  fizycznej,  z  przeznaczeniem  na  plac  zabaw  dla  dzieci,  w  miejscowości 
Januszowice;
- dokonałam następujących zmian w strukturze organizacyjnej Urzędu Gminy:
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  -  sprawy, które prowadziłam, zostały przydzielone pięciu pracownikom z referatu
     inwestycyjnego oraz finansowego,
  -  pani Maria Rak od 01.01.2011 r., do czasu ogłoszenia konkursu na to stanowisko,
     będzie pełnić obowiązki kierownika  ZGK,
     po przeszkoleniu jeszcze jednego pracownika do kompetencji ZGK w przyszłym   
     sezonie zimowym będzie należeć odśnieżanie dróg gminnych;
- w dniu 27.12.br. odbyła się w Urzędzie Gminy uroczystość 100 rocznicy urodzin 
pana Wojciecha Arendarskiego;
-  od  01.01.2011  r  zostanie  zatrudniony  w  Urzędzie  Gminy  na  umowę-zlecenie 
informatyk,  który  będzie  odpowiadał  za  całą  sieć  komputerową  oraz  stronę 
internetową Urzędu.

Do punktu 4-go.

             Projekt uchwały w sprawie powołania Skarbnika Gminy Gnojno odczytał 
Sekretarz Gminy, pan Piotr Bębas.
Zgodnie z wnioskiem Wójta Gminy  „za”  powołaniem Pani Ilony Piwowarskiej  na 
stanowisko Skarbnika Gminy Gnojno głosowało  13  radnych,  1 „wstrzymał się” od 
głosu  (uchwała  Nr  III/11/10  wraz  z  uzasadnieniem  stanowi  załącznik  do 
protokołu).

Do punktu 5-go.

             Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Gnojno na 2010 rok 
przedstawiła pani Skarbnik Gminy; poinformowała o zmianie dochodów i wydatków 
budżetowych  w  obrębie  działów,  rozdziałów  i  paragrafów  oraz  dokonała  analizy 
poszczególnych załączników do uchwały.
„Za”  podjęciem  uchwały  Nr  III/12/10,  stanowiącej  wraz  z  uzasadnieniem 
załącznik do protokołu, głosowało 14 radnych.

Do punktu 6-go.

             Z treścią projektu uchwały zmieniającej uchwałę  Nr XLVII/220/10 Rady 
Gminy Gnojno z dnia 10 listopada 2010 r. w sprawie określenia stawek podatku od 
nieruchomości  zapoznała  zebranych  pani  Skarbnik  Gminy.  Zmiana  cytowanej 
uchwały wynika ze zmiany przepisów ustawowych.
„Za”  podjęciem  uchwały  głosowało  14  radnych  (uchwała  Nr  III/13/10  wraz  z 
uzasadnieniem stanowi załącznik do protokołu).

Do punktu 7-go.

             Wyjaśnień dotyczących zapisów projektu uchwały w sprawie określenia 
szczegółowych  zasad  i  trybu  udzielania  ulg  w  spłacie  należności  pieniężnych  o 
charakterze  cywilnoprawnym  przypadających  gminie  Gnojno  oraz  jej  jednostkom 
organizacyjnym udzieliła pani Ilona Piwowarska, Skarbnik Gminy.
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W związku z wejściem w życie z dniem 01.01.2010 r. ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 
r.  o  finansach  publicznych  (Dz.  U.  Nr  157,  poz.  1240)  zachodzi  konieczność 
ponownego określenia zasad i trybu udzielania ulg w spłacie należności pieniężnych o 
charakterze cywilnoprawnym przypadających Gminie Gnojno.
„Za”  podjęciem  uchwały  Nr  III/14/10,  stanowiącej  wraz  z  uzasadnieniem 
załącznik do protokołu, głosowało 14 radnych.
PRZEWODNICZĄCY RADY GMINY OGŁOSIŁ 15-MINUTOWĄ PRZERWĘ 
W OBRADACH.
            Po przerwie Przewodniczący Rady Gminy odczytał wniosek Prezesa Zarządu 
Koła Żołnierzy Batalionów Chłopskich w Gnojnie  o rozważenie możliwości nadania 
Gimnazjum  w  Gnojnie  im.  gen.  Franciszka  Kamińskiego,  dowódcy  Batalionów 
Chłopskich (wniosek - w załączeniu).
           Pan Przewodniczący poinformował, że ks. proboszcz mgr Józef Knap złożył 
podobny wniosek o nadanie placówce im. Jana Pawła II, na co pan Prezes oznajmił, że 
nie  zamierza  walczyć  z  całą  parafią,  a  podjęcie  ostatecznej  decyzji  pozostawia 
Wysokiej Radzie.
Radny, pan Krzysztof Musiał wnioskował o dołączenie do wniosku życiorysu patrona 
oraz  przeprowadzenie  konsultacji  na  ten  temat  z  dyrekcją  szkoły,  rodzicami  oraz 
uczniami.
Przewodniczący  obrad  złożył  ustną  deklarację,  że  pan  Prezes  będzie  na  bieżąco 
informowany  o  wynikach  konsultacji  oraz  o  podjętej  decyzji  w  przedmiotowej 
sprawie.

Do punktu 8-go.

            Projekt uchwały w sprawie określenia zryczałtowanej miesięcznej diety 
przysługującej Przewodniczącemu Rady Gminy Gnojno odczytał Sekretarz Gminy.
Projekt  uchwały  zakłada  zmniejszenie  miesięcznej  diety  Przewodniczącego  Rady 
Gminy o 20% (czego nie zawierała uchwała Nr IV/23/2006) za każdą nieobecność w 
posiedzeniu Rady Gminy lub w dniu pełnienia dyżuru.
Wnioski:
-  Przewodniczący Rady Gminy wnioskował o ustalenie zryczałtowanej miesięcznej 
diety w wysokości 700 zł;
-  radny Kazimierz Banasik sugerował aby porównać diety przewodniczących rad z 
gmin ościennych i ustalić dietę najniższą;
-  pan  mecenas  stwierdził,  że  dieta  700 zł  jest  jedną  z  najniższych diet,  ponieważ 
minimalna dieta dla Przewodniczącego Rady Gminy oscyluje w granicach od 1.200 zł 
do 1.500 zł;
-  radny Jerzy Klamczyński zaproponował dietę w kwocie 800 zł miesięcznie;
-  radny  Władysław  Strózik,  mając  na  uwadze  obecną  sytuację  finansową  gminy, 
sugerował  pozostawić  na  niezmienionym  poziomie  wysokość  ryczałtu 
Przewodniczącego Rady i diety radnych;
- Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że w związku z propozycją zgłoszoną przez 
  radnego  Klamczyńskiego wycofuje swój wniosek;
-  radny Dominik Wójcik zaproponował  1 000 zł dietę dla Przewodniczącego Rady 
Gminy.
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           Zgodnie z sugestią pana mecenasa (poprawka najdalej idąca) jako pierwsze 
odbyło się głosowanie jawne nad wnioskiem radnego Dominika Wójcika, w wyniku 
którego:
- „za”                                      -  1,
- „przeciw”                            -   2,
- „wstrzymujących się”        - 11.

Jako  drugie  odbyło  się  głosowanie  jawne  nad  wnioskiem  radnego  Jerzego 
Klamczyńskiego:
- „za”                                    -  12,
- „przeciw”                           -    0,
- „wstrzymujących się”       -    2.

Trzeci wniosek nie był głosowany, ponieważ drugi otrzymał akceptującą większość.

„Za” podjęciem uchwały  Nr III/15/10,  stanowiącej wraz z uzasadnieniem załącznik 
do protokołu, głosowało 13 radnych, 1 - „wstrzymał się” od głosu.

Do punktu 9-go.

           W dniu 22 grudnia 2010 r. na wspólnym posiedzeniu stałych komisji Rady 
radny  Stanisław  Wesołowski  wnioskował  o  ustalenie  diet  dla  radnych  oraz  zasad 
zwrotu kosztów podróży służbowych.
W związku z powyższym przygotowano projekt uchwały w przedmiotowej sprawie, 
który odczytał Sekretarz Gminy, pan Piotr Bębas.

Zgłoszone poprawki i uwagi  do projektu uchwały: 

- radny Władysław Strózik – pozostawić diety na niezmienionym poziomie.

- radny Jerzy Klamczyński – ustalić wyższe diety dla przewodniczących stałych 
  komisji Rady.

- radny Stanisław Wesołowski - złożył wyjaśnienie do wyżej zgłoszonego wniosku 
  i stwierdził, że w myśl art.25 ust.8 usg rada gminy przy ustalaniu wysokości diet dla
  radnych bierze pod uwagę funkcje pełnione przez radnego.

- radny Stanisław Wcisło – ustalić dietę na dotychczasowym poziomie, jednakową
  dla wszystkich radnych.

- radny Krzysztof Musiał -  poprosił o opinię radcę prawnego.
Opinia: 
- przewodniczący stałych komisji otrzymują dodatek do diety w kwocie od 50 zł do
  150 zł; w celu uniknięcia nieporozumień dodatek powinien być wypłacany w formie  
  zryczałtowanej.
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- radny Krzysztof Musiał - zwrócił się z pytaniem o wysokość diet radnych 
  z ościennych gmin.

- Skarbnik Gminy - miesięczny ryczałt radnego z Chmielnika wynosi 500 zł, a
  przewodniczącego stałej komisji rady – 550 zł.

- radny Stanisław Wcisło - sugerował, że rada ustala diety i nie musi brać pod uwagę
  wysokości diet z gmin sąsiednich.

- radny Władysław Strózik - stwierdził, że jeżeli mamy szukać oszczędności – nie
  należy podnosić diet.

- radny Jerzy Klamczyński - zaproponował dietę dla radnego w wysokości 250 zł, a
  dla przewodniczącego za udział w posiedzeniu komisji – 300 zł.

- radny Stanisław Wcisło – 150 zł dla wszystkich radnych.

- Przewodniczący Rady Gminy – 200 zł dla wszystkich radnych.

- radny Tomasz Pasternak – 250 zł bez różnicowania. 

Zgodnie z § 44 ust. 2 lit.  a Statutu Gminy w pierwszej kolejności przeprowadzono 
głosowanie nad pierwszą poprawką, czyli za  ustaleniem diety w wysokości 150 zł 
(wniosek radnych: Władysława Strózika i Stanisława Wcisło).
Wyniki głosowania:
- „za”                               - 2,
- „przeciw”                     - 9,
- „wstrzymujących się” - 3.

II  wniosek:  250 zł  dla  radnego,  300  zł  –  dla  przewodniczącego  stałej  komisji 
(wniosek Jerzego Klamczyńskiego).
Wyniki głosowania:
- „za”                              - 1,
- „przeciw”                     - 7,
- „wstrzymujących się” - 6.

III wniosek: 250 zł dla wszystkich radnych (wniosek radnego Tomasza Pasternaka).
Wyniki głosowania:
- „za”                              - 10,
- „przeciw”                     -  1,
- „wstrzymujących się” -  3.

W  wyniku  powyższego  głosowania  ustalono  dietę  dla  radnych  w  wysokości  250 
złotych.
Zgodnie  z  propozycją  radnej  Marii  Woźniak  wprowadzono  do  projektu  uchwały 
poniższe zapisy:
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- § 6: „traci moc uchwała Nr IV/26/2006 z dnia 28 grudnia 2006 r. w sprawie ustalenia 
diet dla radnych” oraz § 8: „uchwała wchodzi w życie z dniem 1 stycznia 2011 r.”.
         Mimo propozycji z sali  Wiceprzewodniczący Rady Gminy, radny Tomasz 
Pasternak  prosił  aby  jego  uposażenie  pozostawić  bez  zmian  (wiceprzewodniczący 
będzie otrzymywał dietę w wysokości ustalonej dla pozostałych radnych).
W wyniku głosowania jawnego „za” podjęciem uchwały  Nr III/16/10,  która wraz z 
uzasadnieniem  stanowi  załącznik  do  protokołu,  głosowało  13  radnych,  1  radny 
„wstrzymał się” od głosu.
W  celu  zachowania  spójności  omawianej  tematyki  –  radny  Stanisław  Wcisło 
wnioskował  o  wprowadzenie  do  porządku  obrad  punktu:  „podjęcie  uchwały  w 
sprawie ustalenia diety dla sołtysów”.
Opinia radcy prawnego:
-  ponieważ  kończy  się  kadencja  –  w  uchwale  winien  być  umieszczony  zapis,  że 
wchodzi w życie po wyborach (konkretna data jest trudna do sprecyzowania, ponieważ 
obecnie nie jest znany harmonogram zebrań wiejskich).
Jeżeli natomiast intencją Wysokiej Rady jest podwyższenie diety sołtysom, proszę się 
zastanowić nad jej wysokością oraz wprowadzić zapis, że uchwała wchodzi w życie z 
dniem 1 stycznia 2011 r. 
Przewodniczący  Rady  Gminy  zwrócił  się  z  prośbą  do  radnego,  pana  Stanisława 
Wcisło o wycofanie wniosku i danie czasu na rozeznanie tematu w kwestii wysokości 
diety. Po przygotowaniu projektu uchwały decyzja w tej sprawie zostanie podjęta na 
najbliższej sesji.
Pani  Maria  Jabłońska,  sołtys  wsi  Wólka  Bosowska  poparła  pana  mecenasa  i 
wnioskowała o ustalenie diety w takiej samej wysokości, jaką Wysoka Rada ustaliła 
dla radnych.
Natomiast pan Marian Okraj, sołtys wsi Pożogi oznajmił, że nie podjęcie uchwały w 
dniu dzisiejszym jest dla niego dyskryminacją.

Wyniki głosowania jawnego nad wnioskiem radnego Stanisława Wcisło:

- „za”                                - 4,
- „przeciw”                      - 7,
- „wstrzymujących się”  - 2.
(Radny Jerzy Klamczyński opuścił salę obrad i nie uczestniczył w głosowaniu).

Do punktu 10-go.

           Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości 
Raczyce na lata 2011-2018 jest uzasadnione koniecznością spełnienia warunków aktu 
wykonawczego do uchwały z dnia 7 marca 2007 r. o wspieraniu rozwoju obszarów 
wiejskich z udziałem środków Europejskiego Funduszu Rolnego na rzecz Rozwoju 
Obszarów Wiejskich.
Wyjaśnień, co zawiera załącznik do wymienionej uchwały, udzielił Sekretarz Gminy, 
pan Piotr Bębas, a następnie przytoczył treść cytowanej wyżej uchwały.
Wyniki głosowania jawnego:
-„za”                                - 13,
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- „przeciw”                      -  0,
- „wstrzymujących się”  -  1.
Uchwała Nr III/17/10 stanowi wraz z uzasadnieniem załącznik do protokołu.

Do punktu 11-go.

          Projekt uchwały w sprawie udostępnienia na potrzeby ogółu społeczności 
lokalnej placów zabaw planowanych do utworzenia przy Szkołach Podstawowych w 
Gnojnie i Raczycach odczytał Sekretarz Gminy.
W  związku  ze  złożonym  przez  Gminę  Gnojno  wnioskiem  aplikacyjnym  o 
dofinansowanie inwestycji  - wymagane jest podjęcie uchwały przez Radę Gminy o 
udostępnieniu realizowanych obiektów na rzecz społeczności lokalnej.
Wyniki głosowania jawnego:
- „za”                              - 13,
- „przeciw”                     -  0,
- „wstrzymujących się” -  1.
Uchwała Nr III/18/10 stanowi wraz z uzasadnieniem załącznik do protokołu.

Do punktu 12-go.

            Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Regulaminu Organizacyjnego Zespołu 
Interdyscyplinarnego  do  spraw  Przeciwdziałania  Przemocy  w  Rodzinie  oraz  tryb 
działania Zespołu przedstawił Sekretarz Gminy.
Znowelizowania  w  dniu  1  sierpnia  2010  roku  ustawa  z  dnia  29  lipca  2007  r.  o 
przeciwdziałaniu  przemocy  w  rodzinie  nakłada  na  gminy  obowiązek  tworzenia 
zespołów interdyscyplinarnych.
Członkowie wchodzący w skład Gminnego Zespołu nie otrzymują wynagrodzenia za 
swoją pracę (uwaga do projektu uchwały radnej, pani Marii Woźniak).
Wyniki głosowania jawnego:
- „za”                                - 13,
-„przeciw”                        -  0,
- „wstrzymujących się”   -  0.
(Radna Agata Segda opuściła salę obrad i nie brała udziału w głosowaniu).

Uchwała Nr III/19/10 wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik do protokołu.

Do punktu 13-go.

           Projekt uchwały w sprawie powołania doraźnej Komisji ds. reorganizacji sieci 
placówek  oświatowych  prowadzonych  przez  Gminę  Gnojno  przedłożył  Sekretarz 
Gminy, pan Piotr Bębas.
W myśl ustaleń  powziętych na wspólnym posiedzeniu stałych komisji Rady w dniu 
22 grudnia  2010 r.  radny,  pan Stanisław Wcisło wnioskował o poszerzenie  składu 
komisji doraźnej o członków Komisji Zdrowia, Socjalnej, Oświaty i Kultury.
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Pani Wójt oznajmiła, że wymieniona wyżej komisja nie jest wyłączona z prac komisji 
doraźnej która, jak sama nazwa wskazuje, została powołana wyłącznie do wykonania 
określonego zadania.

Opinia radcy prawnego:
-„komisja  doraźna  w żadnej  mierze  nie  będzie  wyłączać  ustawowych kompetencji 
Komisji Oświaty. Celem powołanej komisji jest przedstawienie liczb i faktów, które 
będą  stanowić  materiał  wyjściowy  dla  wypracowania  wniosków końcowych  przez 
komisję stałą Rady.
Nie ma przeszkód prawnych ani żadnych przeciwwskazań, aby członkowie komisji 
stałej uczestniczyli w pracach komisji doraźnej”.
Po wypowiedzi pana mecenasa radna, pani Maria Woźniak skonstatowała, że jeżeli w 
skład komisji doraźnej nie będą włączeni członkowie Komisji Oświaty ona również 
rezygnuje z członkostwa w tejże komisji.
Po tej wypowiedzi Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że skład komisji doraźnej 
zostanie poszerzony o członków Komisji Zdrowia, Socjalnej, Oświaty i Kultury.

Na  wniosek  radnego,  pana  Stanisława  Wesołowskiego  Przewodniczący  Rady 
Gminy ogłosił 10-minutową przerwę w obradach.

 Po przerwie odbyło się głosowanie jawne nad wnioskiem radnego, pana Stanisława 
Wcisło, „za” którym głosowało 14 radnych.
Odpowiadając  na  pytanie  radnego,  pana  Tomasza  Pasternaka  pani  Wójt 
zaproponowała, aby członkowie komisji doraźnej otrzymywali diety w takiej samej 
wysokości co radni,  czyli 250 zł za każde posiedzenie organizowane po godzinach 
pracy lub w dni wolne od pracy.
Według opinii pani Wójt tylko wówczas członkowie komisji będą wykonywać swoją 
pracę w sposób rzetelny.
„Za” podjęciem uchwały Nr III/20/10, która wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik 
do protokołu, głosowało 14 radnych. 

Do punktu 14-go.

            Zapytania i wolne wnioski.

Wnioski, zapytania i prośby zgłosili oraz opinie wyrazili:
-  sołtys  wsi  Wola  Zofiowska  wnioskował  o  podanie  numeru  telefonu  do  osoby 
odpowiedzialnej za odśnieżanie oraz prosił o przywóz piasku;
-  radny  Stanisław  Wesołowski  prosił  o  sprecyzowanie  sformułowania:  „czasowe 
wyłączenie prądu”, którego pani Wójt użyła w trakcie omawiania tematu dotyczącego 
zmian w budżecie gminy;
-  sołtys wsi  Pożogi  oznajmił,  że  czuje  się  jako sołtys  lekceważony,  ponieważ pan 
Przewodniczący nie udzielił mu głosu. Prosił również pana mecenasa o wyjaśnienie w 
jakim trybie i czasie sołtysi powinni zabierać głos podczas obrad sesji;
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-  sołtys  wsi  Raczyce  zwróciła  się  z  pytaniem,  czy  sołtysi  mają  obowiązek 
podpisywania  kart  drogowych  operatorom  sprzętu  do  odśnieżania  tydzień  po 
wykonaniu usługi.
Pani  sołtys  zaproponowała,  aby  operatorzy  byli  informowani  o  tym,  że  mają  się 
zgłaszać  do  sołtysa  w  tym  samym  dniu,  w  którym  odśnieżają  na  terenie  danej 
miejscowości;
-  sołtys  wsi  Wólka  Bosowska zapytała,  czy w 2011 roku będą montowane lampy 
uliczne  oraz  czy  Powiatowy  Zarząd  Dróg  Publicznych  w  Busku  -  Zdroju  jest 
zobligowany do terminowego odśnieżania i posypywania piaskiem dróg powiatowych.
Stwierdziła, że droga Maciejowice - Wólka Bosowska jest praktycznie nieprzejezdna;
- radny Tomasz Pasternak zapytał, ile płacimy miesięcznie za oświetlenie uliczne;
-  radna Maria Woźniak wysunęła propozycję, aby kwestię dotyczącą podpisywania 
kart zawrzeć w umowie (dot. wniosku zgłoszonego przez panią sołtys z Raczyc);
- radny Władysław Strózik poinformował, że na odcinku drogi prowadzącej do Bugaja 
między miejscowościami: Balice i Zawada utworzył się zator lodowy; ponieważ na 
tym  odcinku  doszło  już  do  wielu  kolizji  i  niejeden  kierowca  zniszczył  podwozie 
swojego samochodu radny prosił o jego usunięcie;
- radny Stanisław Wcisło zapytał, kto będzie zatrudniony na stanowisku informatyka, 
czy pani Maria Gadawska jest żoną Sławomira Gadawskiego oraz prosił o opinię na 
temat funduszu sołeckiego, która to kwestia była poruszona na wspólnym posiedzeniu 
stałych komisji Rady.
Stwierdził m.in., że liczy na przychylność i pozytywne rozstrzygnięcie problemu, bo 
jeżeli  rady  sołeckie  są  zobligowane  do  składania  wniosków w  nieprzekraczalnym 
terminie  do  dnia  30  września  –  to  również  Urząd  Gminy  powinien  przekazać 
informację na temat wysokości funduszu do dnia 31 lipca, a niestety tego nie zrobił.
Pan radny argumentował, że jeżeli jeden termin nie został dotrzymany, tym bardziej 
rady sołeckie powinny mieć możliwość złożenia wniosków po terminie;
- radny Jerzy Gierczak wnioskował o montaż 2 lamp ulicznych w miejscowości Wólka 
Bosowska;
- sołtys wsi Rzeszutki zwróciła się z prośbą o ujęcie w budżecie gminy na 2011 rok 
remontu  drogi  Gnojno -  Piaski  -  Rzeszutki  oraz  o  rozważenie  możliwości  zmiany 
granic  okręgu  wyborczego  i  przeniesienie  sołectwa  Rzeszutki  do  obwodu  nr  2  w 
Gnojnie;
- sołtys wsi Pożogi monitował po raz kolejny o remont drogi Pożogi – Łagiewniki;
-  radny  Stanisław  Wcisło  prosił,  mając  na  uwadze  sygnały  od  mieszkańców, 
(analogicznie  do  wniosku  pani  Surmańskiej)  o  rozeznanie  tematu  i  rozważenie 
możliwości przeniesienia sołectwa Zawada do okręgu wyborczego nr 1 w Balicach;
- sołtys wsi Raczyce zapytała, czy po uchwaleniu budżetu może uzyskać informację na 
temat  zadań  i  inwestycji  zaplanowanych  do  realizacji  w  2011  r.  w  miejscowości 
Raczyce;
-  sołtys  wsi  Wólka  Bosowska  oznajmiła,  że  w gminie  Stopnica  sołtysi  otrzymują 
projekt budżetu;
-  sołtys  wsi  Pożogi  sugerował,  że  sołtysi  zgodnie  z  zapisem ustawowym powinni 
uczestniczyć w tworzeniu budżetu;

9



- radny Stanisław Wcisło poparł swojego przedmówcę i stwierdził,  że sołtysi mogą 
brać udział zarówno w posiedzeniach komisji (które są jawne), jak i sesjach Rady a 
tym samym współtworzyć projekt budżetu;
- radny Jerzy Klamczyński skonstatował, że nie zgadza się z takim punktem widzenia, 
ponieważ  podczas  zebrań  przedwyborczych  mieszkańcy  zgłaszali  swoje  problemy, 
dlatego każdy sołtys oraz radny ma orientację w zakresie potrzeb;
- sołtys wsi Płośnia stwierdziła natomiast, ze frekwencja na zebraniach wiejskich jest 
tak niska, że ona nie ma wiedzy na temat oczekiwań mieszkańców;
- radny Kazimierz Banasik prosił o zgłoszenie do ZGK, że w miejscowości Zofiówka 
na  posesji  sołtysa  od  kilku  miesięcy  wycieka  woda  (prawdopodobnie  została 
uszkodzona rura).
        Do zgłoszonych wniosków i zapytań odnieśli się:
- Wójt Gminy:
-  mimo,  że  zmieniło  się  nazwisko  osoby  merytorycznie  odpowiedzialnej  za 
odśnieżanie – numer telefonu jest taki sam; piasek zostanie dowieziony;
- wzorując się na sąsiednich gminach oraz mając na uwadze daleko idące oszczędności 
wystosowaliśmy  pismo  do  ZEORK  w  Busku  –  Zdroju  o  czasowe  wyłączanie 
oświetlenia ulicznego. Ograniczenie w dostawie prądu będzie trwać od godz. 24.00  do 
godziny  4.00  rano  z  pominięciem,  z  uwagi  na  duże  natężenie  ruchu,  drogi 
wojewódzkiej.
Na  marginesie  dodam,  że  oszczędności  z  tego  tytułu  mogą  się  kształtować  na 
poziomie  30%;
- radca prawny:
-  zgodnie  z  zapisami  §  38  obowiązującego  Statutu  Gminy  Przewodniczący  Rady 
Gminy może udzielić  głosu osobie  nie  będącej  radnym.  Jest  to  jego prawo,  a  nie 
obowiązek.  Wystąpienia  sołtysów,  o ile  zapytania  i  wolne wnioski  nie  są  wpisane 
przed  uchwały,  odbywają  się  w  punkcie  „zapytania  i  wolne  wnioski”.  Nie 
doszukiwałbym się wobec tego w przypadku, o którym była mowa, dyskryminacji;
- Przewodniczący Rady Gminy:
- przepraszam pana sołtysa z Pożóg za nieudzielenie głosu;
- Wójt Gminy:
- każdą kartę powinien podpisać sołtys,  który dysponuje wiedzą na temat tego, ile 
godzin  sprzęt  odśnieżał  w  danym sołectwie.  Na  podstawie  akceptującego  podpisu 
Urząd Gminy będzie regulował rachunek za wykonaną usługę.
Firmy, które wygrały przetarg na odśnieżanie zostały poinformowane o tym, że ich 
pracownicy mają się zgłaszać do sołtysa z kartą w dniu wykonywania usługi;
- odśnieżanie dróg powiatowych należy do kompetencji Powiatowego Zarządu Dróg. 
Ja ze swej strony mogę tylko, w imieniu mieszkańców, prosić o możliwie szybkie 
odśnieżanie nieprzejezdnych odcinków dróg.
Natomiast co do  drugiej  kwestii – jeżeli Wysoka Rada zaplanuje w budżecie gminy 
środki na budowę oświetlenia ulicznego – projekty będą realizowane.
Wnioski  dotyczące  oświetlenia,  przed  uchwaleniem budżetu,  będą  przedłożone  do 
akceptacji  stałym komisjom Rady. Na montaż lamp przeznaczymy również środki, 
które ewentualnie zaoszczędzimy na czasowym wyłączaniu lamp ulicznych;
- Skarbnik Gminy:
- rocznie na oświetlenie wydajemy 200.000 złotych;
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- radca prawny:
-  w  umowie  jest  jednoznacznie  określone,  że  karty  drogowe  podpisują  sołtysi, 
natomiast ze strony Urzędu będą prowadzone niezapowiedziane kontrole (wybiórczo);
- Wójt Gminy:
- pracownicy ZGK byli na interwencji i stwierdzili, że woda nie wycieka z wodociągu;
-  pani  Maria  Gadawska  jest  żoną  pana  Sławomira  Gadawskiego,  a  na  stanowisku 
informatyka będzie zatrudniony pan Adam Stachowicz;
- radca prawny:
- termin składania wniosków przez rady sołeckie do 30 września danego roku wiąże 
się  ściśle  z  procedurą  uchwalania  budżetu.  Nie  złożenie  wniosku  w  wyżej 
wymienionym  terminie  narusza  dyscyplinę  budżetową.  Reasumując  ustawa  o 
funduszu sołeckim, nad której zmianą trwają obecnie prace, nie przewiduje złożenia 
wniosku po tym sztywnym terminie.
Druga kwestia dotyczy niedopełnienia obowiązków przez Urząd Gminy.
Jeżeli  natomiast  jakieś  zadanie  inwestycyjne  nie  znalazło  się  we  wniosku  rady 
sołeckiej, nie oznacza  to wcale, że nie może się pojawić w procedurze przygotowania 
budżetu na 2011 rok
- Sekretarz Gminy:
- granice okręgów wyborczych i obwodów głosowania zostały ustalone w 2001 roku. 
Ustawa dopuszcza wprawdzie zmiany, ale na terenie naszej gminy nie pojawiły się 
żadne  istotne  przesłanki,  na  przykład  nie  zmieniła  się  liczba  ludności,  które  by 
dopuszczały poczynienie zmian w tej konkretnej kwestii. Biorąc jednakże pod uwagę 
opinie mieszkańców – deklaruję, że temat rozeznam;
- Przewodniczący Rady Gminy:
-   taką  informację  można  uzyskać na  sesji  budżetowej  lub  po sesji  –  w Urzędzie 
Gminy;
- Skarbnik Gminy:
-  zgodnie  z  podjętą  uchwałą  w  sprawie  procedury  uchwalania  budżetu  każdy 
mieszkaniec  gminy  do  30  września  danego  roku  może  złożyć  na  piśmie,  za 
pośrednictwem Urzędu Gminy, propozycję do projektu budżetu;
- Przewodniczący Rady Gminy:
- składając propozycję musi również wskazać źródło finansowania danego zadania lub 
inwestycji;
 radca prawny:
- zgodnie z § 43 Statutu Gminy istnieje tzw. pośrednia inicjatywa uchwałodawcza, 
zgodnie  z  którą  zarówno  sołtys,  jak  i  każdy  mieszkaniec  gminy  może  złożyć 
propozycję  wymienionym  w  tym  paragrafie  podmiotom,  ze  wskazaniem  źródła 
finansowania.
         Przed zakończeniem obrad Przewodniczący Rady Gminy, pan Piotr Terlecki, w 
imieniu  swoim  i  pana  Wicestarosty,  złożył  wszystkim  najserdeczniejsze  życzenia 
noworoczne.
Natomiast  pani  Wójt,  w  imieniu  własnym  i  swoich  poprzedników,  podziękowała 
wszystkim  sołtysom  za  dotychczasową  pracę  i  trud  włożony  na  rzecz  rozwoju 
samorządu lokalnego, życzyła ponownego wyboru oraz wręczyła każdemu sołtysowi 
skromny upominek.
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Do punktu 15-go.

           W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy 
dokonał zamknięcia III sesji.

Na tym protokół zakończono i podpisano.-

Protokolant:                                                                         Przewodniczący obrad:
B.Czarnecka                                                                                Piotr Terlecki    
 

 
           

  

           

                   
         

12


